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MØTE I INTERNASJONALT FAGPOLITISK UTVALG FREDAG 13.05.16

Dato / sted: Fredag 13. mai 2016, Akershus fylkeskommune – fylkestingssalen

Til stede: Lars Salvesen (Akershus), Hanne Lisa Matt og Sandra Bruflot 
(Buskerud), Dag Rønning og Erik Ringnes (Hedmark), Ivar Odnes og 
Christin G. Madsen (Oppland), Hans Edvard Askjer og Gunn Marit 
Helgesen (Telemark), Kåre Pettersen og Karl Einar Haslestad (Vestfold), 
Andreas Lervik og Tor Prøitz (Østfold)

Fra internasjonal adm. gruppe deltok Rune Bakkevoll (Akershus), 
Rannveig Finsveen (Hedmark), Trond Myrland (Buskerud), Vibeke 
Jakobsen (Telemark), Per Jørgen Olafsen (Vestfold), Kjersti Garberg 
(Østfold). 
I tillegg deltok Jan Edøy og Astrid Bjerke, ORE og Ann Irene Sæternes 
fra ØS sekretariat 
                       

Forfall til møtet: Eivind Brenna (Oppland), Siv Henriette Jacobsen og Leif Willy Eriksen 
(Østfold) – alle møtte med vara. Gjermund Skaar (Akershus).

Referent: Ann Irene Sæternes, tlf: 61 28 93 53

Vår dato: 18. 05.16 Vår ref.: INFU 2/2016

Møtet ble innledet med en times dialogmøte med statssekretær i KMD (Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet) Grete Ellingsen. 

Agenda

Sak 10/16 Godkjenning av innkalling og referat fra møte 28. januar 2016
Det var ingen merknader til innkalling til møtet eller til referat fra møtet 28. januar. 
Konklusjon: Godkjent

Sak 11/16 Rullering av europapolitisk strategi 
Leder av politisk arbeidsgruppe, Ivar Odnes, orienterte om oppstart av rulleringsarbeidet og
første møte i arbeidsgruppa. Det er positivt at ORE deltar i møtene og at de politiske 
medlemmene i arbeidsgruppa får adm. support fra sine fylkeskommuner. Odnes 
presenterte videre forslag til framdriftsplan og la vekt på betydningen av å ta seg god nok tid til 
forankring og å skape eierskap i fylkeskommunene. Det er viktig at alle kjenner seg igjen i 
dokumentet. Nåværende strategi gjelder ut 2017, så det er rom for å bruke noe tid på prosessen. 
Utvalgets medlemmer ble oppfordret til å gi tilbakemelding på noen spørsmål og utfordringer - 
som innspill til rulleringsprosessen i en tidlig fase. Spørsmålene var listet i saksframlegget til 
møtet. Følgende moment kom fram i møtet: 
 Hvordan jobbe mer og bedre sammen innenfor ulike komiteer for fagområder i de 

europeiske organisasjonene? Ønske om å legge til rette for økt samarbeid og arbeidsdeling. 
 Bedre utnytte hverandres styrke og til sammen bli sterkere. Utnytte kompetanse og 

kontakter på tvers av fylkeskommunene. 
 Samarbeid mellom Østlandssamarbeidet, Osloregionens Europakontor og Alliansen 

Osloregionen. Sekretariatene har jobbet med samlokalisering og dette skal til behandling i 
de ulike organisasjonene. Dra nytte av hverandre - bidra til synergi. 

 Mulige tema/utfordringer som en i prosessen bør se nærmere på er; 
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o migrasjon/integrasjon/ekstremisme/radikalisering, 
o det grønne skiftet/klima og energi/bio-økonomi, 
o teknologiutvikling/digital agenda, 
o implementering av COP 21 (Parisavtalen) - bl.a. koblet til grønn transport. 

Det ble understreket at prosessen nå er åpen og at innspill med hensyn til retning på det 
europapolitiske arbeidet gjennom Østlandssamarbeidet framover bør sendes til arbeidsgruppa 
nå. Alle som har innspill til de spørsmål og moment som framkom i saken til møtet (nederst på 
side 7) bes sende disse til sekretariatet innen arbeidsgruppas neste møte 25. mai. 
Konklusjon: Informasjon om rulleringsprosessen ble tatt til orientering. Utvalgets medlemmer 
godkjente framdriftsplan for rulleringen samt listen over grunnlagsdokument. Skriftlige 
innspill til arbeidsgruppas møte 25. mai sendes til sekretariatet på e-post innen utgangen av 
dagen 24. mai. En påminnelse om dette sendes utvalgets medlemmer via e-post. Saken legges 
fram for videre drøfting i utvalgets neste møte i september. 

Sak 12/16 Høringsinnspill til EUs handlingsplan for sirkulær økonomi 
Utvalgets leder, Gunn Marit Helgesen, innledet med utgangspunkt i saksframlegget. Det var 
enighet om å sende inn et høringsinnspill til Miljødirektoratet i saken. I tillegg til momentene 
som framkom i saken ble følgende områder framhevet i møtet: 

 Plastavfall/mikroplast - et forbud er aktuelt (bl.a. tatt opp i Stortingets energi og 
miljøkomite) og tema bør kunne nevnes i tilknytning til avsnitt om offentlige innkjøp. 

 Produktlevetid/problemer knyttet til lav kvalitet på produkter som fører til at de raskt 
blir avfall. Det er viktig å hindre at markedet oversvømmes av denne type produkter. 

 Holdninger/informasjon - for å bygge oppunder overgangen fra en lineær til en sirkulær 
økonomi. Holdningsskapende arbeid og kampanjer er viktig for å snu dagens 
forbrukssamfunn i en mer bærekraftig retning. 

 Avfall fra gruvedrift og mineralutvinning kan gi nye ressurser. 
 Livsløpsperspektiv for produkter er et viktig utgangspunkt. 

Det ble påpekt at moment fra drøftingen i Europapolitisk forum i januar 2016 bør integreres i 
innspillet fra Østlandssamarbeidet til direktoratet. 
Konklusjon: Internasjonalt fagpolitisk utvalg anbefaler at Østlandssamarbeidet sender et 
høringsinnspill til Miljødirektoratet i forbindelse med EUs handlingsplan for sirkulær 
økonomi. Hovedmomentene i saksframlegget legges til grunn i innspillet. Element fra 
diskusjonen i møtet tas med inn under aktuell hoved-overskrift. 

Sak 13/16 Samarbeidet med delstaten Schleswig-Holstein og forberedelse til 
kommisjonsmøtet i Kiel 28. - 29. september

Utvalgets leder, Gunn Marit Helgesen, innledet til diskusjon. Det var ingen merknader til 
forslag om å overlate ansvar for konkret prosjektsamarbeid i større grad til den enkelte 
fylkeskommune. Overordnet koordinering på politisk nivå samt kultursamarbeid fortsetter 
felles gjennom ØS. Tilrettelegging for felles arenaer/møteplasser mellom næringslivet i 
delstaten Schleswig-Holstein og på Østlandet ble tatt opp. Hvordan bringe næringslivet i Norge 
og Nord-Tyskland sammen og bidra til samarbeid og felles prosjekt? 

Med hensyn til tema på kommisjonsmøtet i september var det enighet om at rovdyrforvaltning
ikke bør være et stort tema, men at man kan dele erfaringer fra norsk side med tyskerne. Rovdyr
inn mot tettbygde strøk vil være den mest aktuelle vinklingen, da regionene har ansvar på dette 
området. En kan evt. legge til rette for en oppfølging på faglig nivå i etterkant.  Bio-økonomi 
ble sett på som relevant, men bør spisses som tema. Bruk av massivt tre i bygg ble nevnt. 
Vindenergi ble også nevnt som et tema som fortsatt er aktuelt. Jyllandkorridoren er 
viktig for Vestfold og Telemark og bør inngå som et tema på møtet. Forslag om en åpen post 
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ble sett på som positivt.
Konklusjon: Internasjonalt fagpolitisk utvalg anbefaler å styrke fylkeskommunenes ansvar for 

å 
følge opp samarbeidsavtalen med delstaten Schleswig-Holstein hver for seg. Overordnet 
koordinering og overvåking på politisk nivå samt kultursamarbeid fortsetter felles gjennom ØS.
Forslag til aktuelle tema og fokusering av foreslåtte tema tas med inn i dialogen med 
Schleswig-Holstein knyttet til forberedelse til kommisjonsmøtet 28. - 29. september. Saken 
legges fram for kontaktutvalget til behandling 10. juni.   

Sak 14/16 Europapolitisk forum (EPF)
Utvalgets leder, Gunn Marit Helgesen, innledet til saken. Notatene og underlag til møtet i 
Kirkenes vil bli lagt fram for utvalget til drøfting i møtet i september. Datasikkerhet ble nevnt 
som et relevant moment knyttet til tema "Digital agenda". 
Med henvisning til dialogen med statssekretær Ellingsen, KMD innledningsvis i møtet ble det 
påpekt at en bør kunne få til en enda bedre synergi og kobling mellom Europapolitisk forum og 
arbeidet i internasjonalt fagpolitisk utvalg. Internasjonalt fagpolitisk utvalg utgjør plattform for 
Østlandssamarbeidets medlemmer i EPF, og forumet vil stå på agendaen i alle møtene 
framover. 
Konklusjon: Saken ble tatt til orientering. Gjennomgang og drøfting av tema og saker på neste 
møte i EPF i Kirkenes vil bli satt på dagsorden i utvalgets septembermøte. 

Sak 15/16 Handlingsprogram for europapolitisk arbeid gjennom Østlandsamarbeidet 
2016 - 2017 

Ann Irene Sæternes innledet til saken og foreslo samtidig - med utgangspunkt i dialogmøtet 
med statssekretær Ellingsen - å ta inn et punkt om å jobbe for framtidig Interreg etter 2020 
inn mot KMD (jfr. punkt 5 i utkastet). Det ble også vist til behovet for å dokumentere resultat 
og å vise merverdi, som var en viktig del av statssekretær Ellingsens budskap. Deling av god 
praksis og seminar for gjensidig erfaringsutveksling mht. europapolitisk arbeid ble nevnt som 
ønskelig. Mye av det europapolitiske arbeidet er langsiktig og et kontinuerlig arbeid, derfor vil 
mange av punktene i handlingsprogrammet være de samme over tid. 
Konklusjon: Internasjonalt fagpolitisk utvalg anbefaler utkast til handlingsprogram for 
europapolitisk arbeid 2016 - 2017 med ett tilleggs punkt under punkt 5 angående Interreg og 
KMD samt et punkt om erfaringsutveksling og deling av god praksis rundt fylkeskommunenes 
europapolitisk arbeid under punkt 7. Det anbefalte handlingsprogrammet vil inngå i sak til 
kontaktutvalget 10. juni vedrørende ØS handlingsprogram 2016 - 2017. 

Sak 16/16 Studietur for internasjonalt fagpolitisk utvalg våren 2017 
Utvalgets medlemmer var positive til å gjennomføre vårmøtet 2017 utenfor Norge. Det ble 
anbefalt at en først velger et aktuelt faglig tema en ønsker å fokusere på - for så å velge 
destinasjon/reisemål utfra dette. Videre ble det påpekt at en bør se framover mht. valg av tema -
dvs. mot 2020/2030. Regionreformen kan utgjøre et bakteppe. Saken tas opp igjen på neste 
møte for endelig anbefaling. Noen alternative forslag bør utvikles fram mot dette møtet. 
Konklusjon: Internasjonalt fagpolitisk utvalg ønsker vårmøtet 2017 utenfor Norge kombinert 
med en faglig tur innenfor et relevant tema. En arbeidsgruppe bestående av leder og nestleder 
vil sammen med sekretariatet se nærmere på aktuelle tema og steder. Saken legges fram for 
endelig anbefaling på neste møte i september. 

Sak 17/16 Rapport fra møter i europeiske organisasjoner og nettverk 
På grunn av brannalarm i Galleriet ble denne saken ikke behandlet i møtet. 

Sak 18/16 Orienteringssaker 
 Interreg 
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 Østersjøsamarbeidet
 European Week of Cities and Regions (Open Days)

På grunn av brannalarm i Galleriet ble denne saken ikke behandlet i møtet. 

Eventuelt 
Justering av møtedato for høstmøtet:
Utvalgets leder, Gunn Marit Helgesen, tok opp spørsmål om justering av møtedato for utvalget 
i september. Det ble foreslått å flytte møtet en uke fram til fredag 2. september.     
Konklusjon: Neste møte i internasjonalt fagpolitisk utvalg blir fredag 2. september 2016 i 
Akershus fylkeskommune, Oslo. Sekretariatet sender ut en e-post om endringen så snart som 
mulig.         

Møtet ble avsluttet med en kort samling utenfor Galleriet pga. nevnte brannalarm. Utvalgets 
leder takket til slutt alle for et godt møte og ønsket god pinse, god 17. mai og vel hjem.
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